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Výbor pro partnerské regiony, vnější vztahy  
a marketing Zastupitelstva Plzeňského kraje 
Zápis ze 17. zasedání dne 7. 3. 2024 
 

  

  
 
 

 

 

 Prezence 
Přítomni předseda:  

Pavel Javorský 
 
členové:  
Zdeněk Hrubý  
Mgr. Tomáš Chmelík  
Michaela Králová 
Ing. Martin Kříž 
Ing. Alena Lochmannová, Ph.D., MBA 
PhDr. Kristýna Nachtmann Švédová  
PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. Jiří Valenta, DBA  
 
 
 
 

Omluveni Radomír Řezanina  
MUDr. Eva Šrámková 
Libor Žmiják 

  

  

Hosté Ing. Milan Kozel- vedoucí Oddělení vnějších vztahů, KÚPK 
Petr Osvald- odborník na fondy EU 
Mgr. Zbyněk Prokop- koordinátor mezinárodní spolupráce PK v rámci 
EU 
Petr Vanka- náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT a 
evropských záležitostí 
 
 
 

 

Na vědomí 

 
 

Odbor kancelář ředitelky KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

 

17 

Datum konání  7. 3. 2024 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost č. 213, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení  

2. Schválení, případné doplnění programu, volba ověřovatele zápisu  

3. Informace z jednání Zastupitelstva PK  

4. Aktuální informace ke spolupráci s partnerskými regiony  

5. Různé  

6. Diskuze a závěr  

 

Zápis z jednání 
 

 Text 

1.  

 
Zahájení  

 
Předseda výboru pro partnerské regiony, vnější vztahy a marketing 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VPRVV) pan Pavel Javorský (dále jen 
předseda) přivítal přítomné členy na 17. zasedání VPRVV, které bylo svoláno 
elektronickou pozvánkou ze dne 28. února 2024 a zahájil zasedání v 15:00 
hodin. 
 
Předseda přivítal přítomné hosty, členové výboru odsouhlasili jejich 
přítomnost.  

 
Počet přítomných členů VPRVV na začátku zasedání: 8. 
Výbor je usnášeníschopný. 
 

2.  

 
Schválení, případné doplnění programu, volba ověřovatele zápisu  

 
Předseda představil program jednání. S ohledem na přítomnost hostů navrhl 
předsunutí 5. bodu programu Různé před následující bod. Program jednání byl 
schválen.                     
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. Jiří Valenta, 
DBA, který s nominací souhlasil a výbor jej schválil.  
 

3.  

 
Různé 
 
Předseda ještě jednou přivítal hosty a předal slovo panu Osvaldovi. 
 
Pan Osvald se nejprve představil- problematice zejména EU fondů se věnuje 
26 let, v dnešní době funguje v Reflection Group (spadá pod Evropskou komisi, 
zhodnocuje fondy). 

 Porovnává Evropu ve svých začátcích a dnes- vnímá, že se hodně 
centralizuje, začíná se řešit téma planety. 

 Kritizovat EU, že to vymyslel Brusel je liché, vše musí schválit náš 
ministr.  
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 Složitá komunikace v průběhu covidu, častá práce z domova, nyní se 
potýkáme s následky. 

 Nyní přechod od fondů k národnímu plánu obnovy- problém pro nás pro 
regiony a samosprávy. Brzy dojde ke zvolení nové EU komise a z toho 
nový evropský parlament a uvidíme, jaký směr to nabere dál, jaké bude 
další programové období. 

 Aliance pro kohezi- 18. 3. 2024 se v Monsu uskuteční 10. Evropský 
Summit regionů a měst- měla by se opět otevřít Aliance pro kohezi- je 
třeba se připojit k alianci a zde trošku tlačit 

 hledání nového partnera pro PK- přes portugalskou komisařku- 
vytipovala region nad Portem, který by je univerzitní, město velikosti 
Plzně, mají zájem o partnerství. Náměstek Vanka doplňuje, že jsme 
v EU, ale mimo Německa nemáme partnerské regiony v EU. Chybí nám 
partnerský region i v sousedních zemích- Polsku a Rakousku. 

 
Předseda poděkoval panu Osvaldovi. Dotazy na něj nebyly, proto předal slovo 
Mgr. Prokopovi. 
 
Mgr. Prokop se představil jako zástupce PK v Bruselu od roku 2007. Jeho 
prezentace o zastoupení PK v Bruselu je přílohou tohoto zápisu. 
Agenda zastoupení v Bruselu: 

 fondy- přiblížil již pan Osvald 

 prezentace ČR a PK 

 Do voleb řada společensko-kulturních akcí, 13. ročník Czech 
Street Party (největší česká akce pořádaná v zahraničí), 
společně se ZČU prezentace v oblasti AI, kvantové strategie, 
technologie- Petr Kavalíř (ředitel Výzkumného centra ZČU)- 
navázání na tradici Science Café. 

 hejtman PK se stal členem Výboru regionů (regionální 
parlament), využívá zázemí Plzeňského domu 

 
PhDr. Valenta se dotazuje na provázanost na rezortní ministry, resp. politickou 
reprezentaci ČR. Mgr. Prokop uvádí, že v době zahájení předsednictví je 
navštívil pan ministr Baxa, před 14 dny pan senátor Vilímec. 
PhDr. Valenta se dále dotazuje, zda probíhá komunikace mezi regiony, nebo 
zda si každý kraj řeší vše sám? Mgr. Prokop odpovídá, že dobrá je zejména 
komunikace s krajem Vysočina. V oblasti vědy a výzkumu si často 
konkurujeme s Jižní Moravou, která má pocit, že je v tomto směru česká 
špička. 
 
Předseda poděkoval hostům za prezentaci a ukončil tento bod. 
 

4.  

 
Informace z jednání Zastupitelstva PK  

 

Předseda v tomto bodě nemá nic k projednání. Žádné dotazy ze strany členů 
k tomuto bodu nebyly. 

 

5.  

 
Aktuální informace ke spolupráci s partnerskými regiony  

 

Předseda požádal Ing. Kozla o aktuální informace z jeho oddělení. 
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Ing. Kozel zmiňuje návštěvu prezidenta republiky v PK- náročná příprava, ale 
milá spolupráce, vše proběhlo v pořádku a v milé atmosféře.  

 

Novinky v oblasti partnerských regionů: 

 Robovozítko- velká mezinárodní  soutěž středoškoláků, organizuje 
Odbor školství KÚPK ve spolupráci s Techmanií. 9 z 12 cen pobrali 
studenti z partnerského chorvatského regionu. Velká delegace 
středoškoláků z Turecka- zde probíhá spolupráce druhým rokem. 
Delegaci doplnili i političtí představitelé a ředitelé škol- možnost 
budoucího partnerství. 

 Momentálně řešíme návštěvu a folklorní vystoupení z naší partnerské 
rumunské župy. Uvažuje se nad jejich účastí na plzeňském folklorním 
festivalu. V současné době se hledá vhodná folklorní skupina, která by 
na festival přijela. PK nechává organizaci na ředitelce festivalu, 
počítáme s finanční spoluúčastí. 

 I v letošním roce bude probíhat podpora naší nové partnerské oblasti 
na Ukrajině. V minulém roce jsme pracovali s částkou 5 mil Kč, letos 
zatím není známá částka. Finanční pomoc bude využita na zaopatření 
sirotků. Náměstek Vanka doplňuje, že půjde o částku 2 mil. Kč. 

 Co se týče spolupráce s německými regiony, zde proběhla spousta 
menších návštěv, za zmínění stojí určitě návštěva generální konzulky, 
potkala se s hejtmanem a navštívila 3 firmy, aby zjistila, jak funguje 
hospodářská spolupráce mezi českými a německými dodavateli a 
firmami. 

Dále pana hejtmana přijel navštívit nový Landrat okresu Regen. 

Včera proběhla návštěva Rady pro přeshraniční spolupráci, což je 
orgán bavorské vlády a zahrnuje zástupce Východního Bavorska, tedy 
území sousedícího s ČR. Rádi by napomohlo s komunikací 
příhraničních regionů. 

 

Předseda poděkoval Mgr. Kozlovi za aktuality. 

 

Dotazy: 

PhDr. Valenta se dotazuje, proč se inspirujeme tureckým školstvím? Mgr. Kozel 
odpovídá, že zde nejde o inspiraci. První kontakt proběhl v loňském roce, 
nezná přesné detaily, kontaktovali přímo Odbor školství, neví tedy jistě, zda byli 
pozváni nebo zda si sami zjistili, že se u nás soutěž Robovozítko pořádá a sami 
se přihlásili. Náměstek Vanka doplňuje, že jde o velmi průmyslově vyvinutou 
oblast. Mgr. Kozel doplňuje, že v současnou chvíli neplánujeme navázaní 
spolupráce na úrovni krajů, politické reprezentace se nepotkaly, zatím jde o 
spolupráci čistě na úrovni této  mezinárodní soutěže. 

 

6.  

 
Diskuze a závěr 
 
Předseda otevřel téma květnového výjezdního zasedání na MZV- s ohledem 
na zájem pouze dvou členů výboru bude tento výjezd zrušen, zasedání se 
uskuteční standardně dle plánu činnosti v budově úřadu, místnosti E104 
(Odbor cestovního ruchu). 
 
Dále předseda informoval o připravovaném výjezdním zasedání 12. 9. 2024 do 
Klatov. Zatím jsme ve fázi začátku příprav, členové budou dál informováni. 
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Předseda dále informoval členy o rezignaci pana Žmijáka na člena VPRVV. Do 
konce volebního období nebude patrně nahrazen novým členem. 
 
Předseda výboru poděkoval členům za účast a zasedání ukončil v 15:50. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 7. 3. 2024 – počet stran: 5, počet příloh: 2 
 
 
 
 
  Šárka Batková, M. Ec.              PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. Jiří Valenta, DBA              Pavel Javorský 

 
 
 
 
 .................  .................   .................  ..................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu   předseda výboru  


